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ROMANIA  

JUDEŢUL CĂLĂRAŞI 

COMUNA FRUMUŞANI,  

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI FRUMUȘANI 
Str. Principala nr.81, Sat Frumușani, Comuna Frumușani 

e-mail: office@primaria-frumusani.ro 

Telefon / Fax : 0242.516.012 

Nr.402/10.12.2020 

PROCES-VERBAL 

 

Încheiat astăzi 10.12.2020 în ședința „de îndată” a Consiliului Local al Com. Frumușani ce are 

loc la sediul Primăriei Comunei Frumușani. 

Ședința este deschisă de Domnul Dumitru Ion Viceprimar cu atribuții de Primar al Comunei 

Frumușani care arată că s-au convocat consilierii prin dispoziția nr.435/07.12.2020, potrivit art.134 

alin.4 din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul Administrativ. 

Caracterul urgent al ședinței este justificat proiectele de hotărâre aflate pe ordinea de zi a 

ședinței, si a cărui necesitate rezida din: 

-  Efectuarea plaților urgente in sarcina proiectelor de infrastructura finanțate prin PNDL 

precum si a cheltuielilor curente, restante din luna septembrie a anului in curs;  

-  Luarea unor masuri urgente cu privire la implementarea unor proiecte de prima 

necesitate, privind infrastructura de apa si canal, respectiv infrastructura rutiera; 

-  Diverse puncte prioritare si de stricta necesitate privind administrația instituțiilor de 

învățământ de pe raza UAT Frumușani; 

Dl  Bonciu-Zanfirachi Marius Secretar General al comunei Frumușani face prezența nominală a 

consilierilor locali și informeaza că în sală sunt prezenți un număr de 13 consilieri din 15 consilieri aleși 

în funcție. 

Consilieri prezenți:  
1. Domnul DUMITRU ION 

2. Doamna TOLONTAN FLORICA 

3. Doamna CEARĂ NICOLETA 

4. Domnul MIHALACHE MARIN 

5. Domnul MARIN NICOLAE 

6. Domnul IONIȚĂ MIHAIL 

7. Domnul ION MARIAN 

8. Domnul ZANFIR CRISTIAN 

9. Domnul LAZARESCU NICULAE 

10. Domnul PENE GEORGE 

11. Domnul STAN FLORIN ADRIAN 

12. Domnul SAVANCIU EDUARD-MIHAI 

13. Domnul TĂNASE VASILE 

 

Lipsesc motivat:  

Lipsește nemotivat: Doamna STAN GEORGETA 

 

La ședință participă, Domnul Dumitru Ion Viceprimar cu atribuții de Primar al Comunei 

Frumușani, Dl. Secretar General al UAT Bonciu-Zanfirachi Marius, D-na Contabil Țone Corina 

Anișoara. 

Dl. Secretar General al UAT Bonciu-Zanfirachi Marius comunică rapoartele Comisiilor de 

specialitate  documente ce au fost puse la dispoziție domnilor consilieri.  

Se supune la vot procesul verbal al ședinței din 19.11.2020 și aprobat cu 13 voturi pentru . 
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Domnul Dumitru Ion Viceprimar cu atribuții de Primar al Comunei Frumușani, prezintă 

consilierilor locali ai Com. Frumușani ordinea de zi a ședinței, respectiv: 

 

 

1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local de venituri si cheltuieli al Comunei 

Frumușani pentru anul 2020;  

 

2. Proiect de hotărâre privind desemnarea  reprezentanților Consiliului Local al comunei Frumușani 

în cadrul Consiliului de  administrație al Școlii Gimnaziale nr.1 Frumușani; 

 

3. Proiect de hotărâre privind punerea la dispoziția proiectului  "Proiectul regional de dezvoltare a 

infrastructurii de apă și apă uzată pentru aria de operare a Operatorului Regional în județele 

Călărași și Ialomița, în perioada 2014-2020”, a terenului/terenurilor pentru 

construcția/extinderea/reabilitarea noilor investiții aferente acestuia; 

 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea investiției, a studiului de fezabilitate si indicatorilor 

tehnico - economici pentru obiectivul “ MODERNIZARE STRAZI DE INTERES LOCAL IN 

COMUNA FRUMUSANI, JUDETUL CALARASI” finanțat de Ministerul Lucrărilor Publice, 

Dezvoltării si Administrației (MLPDA) prin Compania Naționala de investiții; 

 

5. Proiect de hotărâre privind încetarea, de drept, a mandatului de consilier local al Dl. LĂDUNCĂ 

ȘTEFAN; 

 

6. Diverse; 

 

In temeiul art. 135 alin.8 din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul Administrativ, Dl. Viceprimar 

Dumitru Ion solicita suplimentarea ordinii de zi prin introducerea următorului punct, pe ordinea de zi a 

acestei ședințe: 

 

1. Proiect de hotărâre privind revocarea H.C.L. nr.44/30.07.2020 privind înființarea Cabinetului 

Primarului si a unui post de consilier personal al Primarului prin modificarea si aprobarea 

organigramei Frumușani, Județul Călărași; 

 

Se consultă cei prezenți dacă mai au în vedere și alte puncte, de strictă necesitate, pentru ordinea 

de zi a acestei ședințe. 

Nemaifiind și alte puncte, se supune aprobării ordinea de zi, modificată, a acestei ședințe, fiind 

votată cu 13 voturi pentru. 

 

 

I. Are cuvântul Dl. Președinte de ședință Marin Nicolae care prezintă punctul 1 pe ordinea 

de zi și anume „Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local de venituri si 

cheltuieli al Comunei Frumușani pentru anul 2020;”. 

Dl. Secretar Bonciu-Zanfirachi Marius prezintă succint elementele descriptive ale proiectului 

dezbătut. 

Are cuvântul D-na Contabil Țone Corina Anișoara care prezinta detaliat componentele bugetare 

ce trebuie rectificate. 

La sectiunea bani alocați investițiilor in derulare cu privire la imobilele scoală, Dl. Tănase Vasile  

apreciază ca acestea trebuie urmărite mai atent iar constructorii trebuie sancționați drastic pentru 

întârzieri. 
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Dl. Președinte de ședință Marin Nicolae solicita informații despre lucrările la trotuare si respectiv 

daca se poate instituii o comisie care sa participe efectiv la recepția lucrărilor. 

Dl. Secretar Bonciu-Zanfirachi Marius apreciază ca este greșită o astfel de abordare deoarece 

Consiliul Local are alte instrumente pentru a verifica stadiul lucrărilor si investițiilor, respectiv prin 

aparatul de specialitate al primarului. 

Dl. Consilier Tănase Vasile  consideră că răspunderea asupra modului de realizare a investițiilor 

aparține strict Primarului si aparatului de specialitate, consiliul local neavând astfel de atribuții. 

La secțiunea bani alocați culte, D-na Ceară Nicoleta solicita informatii despre ajutorul acordat 

bisericii din Postăvari. 

D-na Contabil Țone Corina Anișoara precizează ca nu au fost niciodată solicitate astfel de 

ajutoare din partea bisericii din Postăvari. 

Dl. Președinte de ședință Marin Nicolae propune ca în cadrul fiecărei ședințe sa se prezinte 

soluțiile adoptate la problemele discutate in ședința precedentă. 

La secțiunea bani alocați dezvoltării sistemului de supraveghere video Dl. Tănase Vasile  

consideră că trebuie implementate soluții viabile si completate cu personal de specialitate care sa 

urmărească acest lucru. 

Dl. Viceprimar Dumitru Ion solicita informații privind modul de utilizare a sumelor nefolosite 

respectiv daca aceste sume pot fi folosite pentru orice alte cheltuieli. 

D-na Contabil Țone Corina Anișoara precizează ca sumele respective vor rămâne in buget dar in 

fondul de rulment si nu vor putea fi folosite decât pentru investiții si pentru acoperire de gol de casa. 

De asemenea, pentru a putea creiona bugetul pe anul viitor, este necesar ca in perioada anterioara 

adoptării acestuia, sa se comunice către compartimentul financiar contabil propunerile de alocări 

bugetare. 

La secțiunea bani alocați pentru serviciile poștale si comunicații D-na Contabil Țone Corina 

Anișoara precizează ca aceste sume sunt pentru plăti restante servicii de posta si abonament tablete 

scoli. 

Dl. Președinte de ședință Marin Nicolae apreciază ca pentru aceste tablete nu s-a respectat 

decizia Consiliului local de amânare a discuțiilor pana in luna septembrie. 

 

Proiectul de hotărâre nr. 1 se supune la vot si aprobat cu 12 voturi pentru, si o abținere (Dl. 

Consilier Ion Marian) devenind hotărârea nr.51 

 

II. Are cuvântul Dl. Președinte de ședință Marin Nicolae care prezintă punctul 2 pe ordinea 

de zi și anume „Proiect de hotărâre privind desemnarea  reprezentanților Consiliului 

Local al comunei Frumușani în cadrul Consiliului de  administrație al Școlii 

Gimnaziale nr.1 Frumușani”. 

Dl. Secretar General Bonciu-Zanfirachi Marius prezintă succint elementele descriptive ale 

proiectului dezbătut. 

Sunt propuse următoarele candidaturi; 

Pentru Consiliul de Administrație: 

1. Dl. Viceprimar Dumitru Ion propune pe D-na. Consilier Ceară Nicoleta 

2. Dl. Consilier Marin Nicolae propune pe D-na Consilier Tolontan Florica  

3. Dl. Consilier Ion Marian propune pe Dl. Consilier Lăzărescu Niculae 

Propunerile sunt supuse procedurii de vot. 

Rezultatul votului este următorul: 

- D-na. Consilier Ceară Nicoleta – 13 voturi 

- D-na Consilier Tolontan Florica – 13 voturi 

- Dl. Consilier Lăzărescu Niculae – 13 voturi 
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Pentru Comisia de Evaluare și Asigurare a Calității a Școlii Gimnaziale nr.1 Frumușani: 

1. - Dl. Viceprimar Dumitru Ion propune pe Dl. Consilier Mihalache Marin 

Propunerea este supusă procedurii de vot. 

Rezultatul votului este următorul: 

- Dl. Consilier Mihalache Marin – 13 voturi 

 

Pentru Comisia de violență a Școlii Gimnaziale nr.1 Frumușani 

1. – Dl. Consilier Ion Marian propune pe Dl. Consilier Pene George 

Propunerea este supusă procedurii de vot. 

Rezultatul votului este următorul: 

- Dl. Consilier Pene George – 13 voturi 

Proiectul de hotărâre nr. 2 se supune la vot și aprobat cu 13 voturi pentru devenind 

hotărârea nr.52 

 

III. Are cuvântul Dl. Președinte de ședință Marin Nicolae care prezintă punctul 3 pe ordinea 

de zi și anume „Proiect de hotărâre privind punerea la dispoziția proiectului  

"Proiectul regional de dezvoltare a infrastructurii de apă și apă uzată pentru aria 

de operare a Operatorului Regional în județele Călărași și Ialomița, în perioada 

2014-2020”, a terenului/terenurilor pentru construcția/extinderea/reabilitarea 

noilor investiții aferente acestuia;”. 

Dl. Secretar Bonciu-Zanfirachi Marius prezintă succint elementele descriptive ale proiectului 

dezbătut. 

Este solicitată intervenția telefonica a reprezentanților ECOAQUA in vederea furnizării 

informațiilor legate de proiectul de investiție supus atenției. 

Dl. Ing. Toma Mircea prezinta succint elemente ale proiectului precizând faptul ca pana la acesta 

data proiectul a fost supus, la solicitarea finanțatorului ,  unor revizuiri constante in funcție de analiza 

costurilor si a beneficiilor acestuia raportat la populația deservita. 

Astfel, proiectul supus atenției Consiliului Local vizează extinderea rețelei de apa curenta in 

satele Frumușani, Pasarea, Pădurișu, Orăști si Postăvari si respectiv înființare rețea  de canalizare in 

satele Pasărea si Frumușani. 

Pentru acoperirea cu rețea de canalizare in celelalte sate componente ale UAT Frumușani se 

caută soluții de finanțare prin fonduri de reziliență. 

Identificarea soluțiilor tehnice si a modului de finanțare a investițiilor privind acoperirea 

celorlalte sate componente, sa vor efectua demersuri in strânsă colaborare cu Consiliul Județean 

Călărași. 

Proiectul de hotărâre nr. 3 se supune la vot si aprobat cu 13 voturi pentru, devenind 

hotărârea nr.53 

 

 

IV. Are cuvântul Dl. Președinte de ședință Marin Nicolae care prezintă punctul 4 pe ordinea 

de zi și anume „Proiect de hotărâre privind aprobarea investiției, a studiului de 

fezabilitate si indicatorilor tehnico - economici pentru obiectivul “ 

MODERNIZARE STRAZI DE INTERES LOCAL IN COMUNA FRUMUSANI, 

JUDETUL CALARASI” finanțat de Ministerul Lucrărilor Publice, Dezvoltării si 

Administrației (MLPDA) prin Compania Naționala de investiții”. 

Dl. Secretar Bonciu-Zanfirachi Marius prezintă succint elementele descriptive ale proiectului 

dezbătut. 
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Dl. Viceprimar Dumitru Ion precizează faptul ca acest proiect practic închide capitolul asfaltări 

la nivelul UAT Frumușani, exceptând satul Pițigaia, comunitate ce a fost deseori neglijata si privata de 

investiții in infrastructura. 

Pentru acest sat, se va avea in vedere realizarea unor lucrări de reabilitare a rețelei stradale din 

fonduri proprii. 

Dl. Consilier Mihalache Marin solicita ca totuși si drumurile secundare sa fie oarecum reabilitate 

chiar si prin pietruire. 

Proiectul de hotărâre nr. 4 se supune la vot si aprobat cu 13 voturi pentru, devenind 

hotărârea nr.54 

 

 

V. Are cuvântul Dl. Președinte de ședință Marin Nicolae care prezintă punctul 5 pe ordinea 

de zi și anume „Proiect de hotărâre privind încetarea, de drept, a mandatului de 

consilier local al Dl. LĂDUNCĂ ȘTEFAN”. 

Dl. Secretar Bonciu-Zanfirachi Marius prezintă succint elementele descriptive ale proiectului 

dezbătut. 

Proiectul de hotărâre nr. 5 se supune la vot si aprobat cu 13 voturi pentru, devenind 

hotărârea nr.55 

 

VI. Are cuvântul Dl. Președinte de ședință Marin Nicolae care prezintă punctul 6 pe ordinea 

de zi și anume „Proiect de hotărâre privind revocarea H.C.L. nr.44/30.07.2020 

privind înființarea Cabinetului Primarului si a unui post de consilier personal al 

Primarului prin modificarea si aprobarea organigramei Frumușani, Județul 

Călărași”. 

Dl. Secretar Bonciu-Zanfirachi Marius prezintă succint elementele descriptive ale proiectului 

dezbătut. Respectiv solicitarea Tribunalului Călărași cu privire la Dosar nr.1008/116/2020. 

Dl. Viceprimar Dumitru Ion precizează faptul ca in opinia domniei sale, doar HCL 

nr.44/30.07.2020 privind înființarea Cabinetului Primarului si a unui post de consilier personal al 

Primarului prin modificarea si aprobarea organigramei Frumușani, Județul Călărași poate fi supus 

controlului de nelegalitate ca urmare a faptului ca la data emiterii, funcția de  Primar al Comunei 

Frumușani era vacantă. 

De asemenea, cu privire la HCL nr.45 privind alegerea viceprimarului interimar al Comunei 

Frumușani, Dl. Viceprimar Dumitru Ion considera ca expunerile Instituției Prefectului sunt neîntemeiate 

si, pe cale de consecință, este necesar ca acest litigiu sa fie soluționat de instanțele de judecata 

competente  învestite conform dosar nr.1008/116/2020. 

Proiectul de hotărâre nr. 6 se supune la vot si aprobat cu 13 voturi pentru, devenind 

hotărârea nr.56 

 

VII. În cadrul secțiunii „diverse” sunt propuse spre dezbatere subiecte următoarele subiecte: 

 

1. - Solicitarea D-lui Petre Mihai in vederea vânzării terenului proprietate personala 

conform raport evaluare, către Consiliul Local Frumușani, acesta fiind afectat de amplasarea de către 

Parohia Orăști a unor morminte. 

 Dl. Consilier Tănase Vasile  consideră că achiziționarea acestui teren nu este o prioritate vitala 

pentru Comuna Frumușani.  

Se poate solicita Parohiei Orăști sa vina cu o propunere de proiect privind justificarea acestui 

demers. 

Solicitarea este supusa votului si este respinsa cu 13 voturi pentru. 
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2. - Se supune atenției Consiliului Local intenția de cumpărare a unui teren – domeniu 

public al Comunei Frumușani, de către  „ SC New Victoria Cauciuc SRL” conform adresei înregistrate 

sub nr.6198/2020, in calitate de societate concesionară. 

Dl. Viceprimar Dumitru Ion si respectiv Dl. Consilier Tănase Vasile propun verificarea 

documentelor si a contractului de concesiune si prezentarea acestora in prima ședință ordinară din luna 

ianuarie a anului 2021 urmare a faptului ca in scurta perioada rămasă din acest an, următoarea ședință va 

cuprinde alte problematici urgente. 

Propunerea de amânare a discuțiilor pe aceasta tema este supusa votului si este admisa cu 13 

voturi pentru. 

 

Nemaifiind si alte puncte de discuție pe ordinea de zi a acestei ședințe, Dl. MARIN NICOLAE – 

Președinte de Ședință, declară ședința închisă. 

Prezenta la lucrările ședinței a fost următoarea:  

DUMITRU ION,TOLONTAN FLORICA,CEARA NICOLETA, MIHALACHE MARIN, 

MARIN NICOLAE, IONIȚĂ MIHAIL, ION MARIAN, ZANFIR CRISTIAN, LAZARESCU 

NICULAE, PENE GEORGE, STAN FLORIN ADRIAN, SAVANCIU EDUARD MIHAI, 

TANASE VASILE. 

 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

 

              PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ                 SECRETAR GENERAL 

                     MARIN NICOLAE                          BONCIU-ZANFIRACHI MARIUS 

 


